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Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ungdomsklubber rn. v. i Grønland. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
105) findes i tidenden sp. 5404, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 1129). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i til- 
lægsbetænkningen . 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til for- 
handling. 

Ministeren for Grønland (Carl P. Jensen): 
Da jeg først ved omdelingen af tillægs- 
betænkningen er gjort bekendt med, et af- 
snit heri, vil jeg for god ordens skyld gøre 
et par bemærkninger vedrørende tillægs- 
betænkningens mindretalsudtalelse om, at 
mindretallet kun af hensyn til de særlige 
forhold i Grønland kan medvirke til at 
gennemføre de i lovforslagets kapitel II 
omhandlede regler, hvorefter der kan ydes 
statstilskud til eventuelle politiske ungdoms- 
foreninger. 

Ved statstilskud vil man normalt forstå 
tilskud til drift, herunder lønninger og de 
pågældende foreningers virke i det hele 
taget. Jeg vil imidlertid gerne understrege, 
at der i forbindelse med denne lovgivning 
kun er tale om de ydre rammer, således som 
jeg sagde ved lovforslagets anden behand- 
ling. Det har alene været hensigten at præ- 
cisere, at der i givet fald skal kunne gives 
sådanne foreninger husly, stadig under 
den forudsætning, at det neutrale ungdoms- 
arbejde er det primære, det vil sige har en 
ubetinget fortrinsret. Det vil nemlig være 
urimeligt at udelukke de politiske forenin- 
ger fra at få husly, hvis lokalerne ellers 
ville stå ubenyttet hen. Det må derfor 
være rigtigt at understrege, at der ikke af 
mindretalsudtalelsen kan drages den slut- 
ning, at der i øvrigt kan være tale om 
statstilskud til politiske foreninger i ordets 
almindelige betydning. 

Bækgaard: De uafhængige kan stemme 
for det stillede ændringsforslag og for lov- 
forslaget som helhed, men. vi vil .gerne 
understrege, at vi må tage klar afstand fra 
en fortolkning af lovforslaget, der muliggør 
tilskud til eventuelle politiske ungdoms- 
foreninger. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 145 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i bogførîngsloven. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
133) findes i tidenden sp. 5729). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 147 stemmer. 

Foritianden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
svangerskabshygiejne., 

(Anden behandling a,f lovforslaget (nr. 
48) findes i tidenden sp. 5730, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 1163). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 
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Ellen Strange Petersen: Det mindretal 
bestående af 2 udvalgsmedlemmer fra 
venstre og de 3 konservative medlemmer, 
der ved anden behandling stemte imod 
ændringsforslaget vedrørende vejledning 
uden forældresamtykke til 15-18-årige, kan 
ikke stemme for lovforslaget, idet vi fast- 
holder vor indstilling, men da vi mener, 
lovforslaget i øvrigt indeholder væsentlige 
forbedringer, vil vi ikke stemme imod dets 
gennemførelse. Vi undlader derfor at stemme 
og opfordrer de folketingsmedlemmer, der 
stemte sammen med os ved anden behand- 
ling, til at gøre det samme. At undlade at 
stemme for eller imod betyder ikke 홢ved 
ikke", men tilkendegiver, at vi ønsker at 
markere en vis afstandtagen fra lovforslaget 
med den tilføjelse, som et folketingsflertal 
har givet det. 

Iver Poulsen: De uafhængiges gruppe med 
undtagelse af ét medlem deler den opfat- 
telse, som fru Ellen Strange Petersen her 
gav udtryk for. Vi vil også undlade at 
stemme, fordi vi tillægger det ændrings- 
forslag, der blev vedtaget vedrørende de 
unge kvinder mellem 15 og 18 år, så stor 
betydning, at vi ikke vil tage et, med- 
ansvar. I øvrigt synes vi, som jeg gav 
udtryk for ved første behandling, at. lov- 
forslaget er godt. 

Indenrigsministeren (Hans Hækkerup): 
Jeg takker selvsagt udvalgsflertallet for 
dets indstilling, men finder også anledning 
til at takke mindretallet for, at det dog 
ikke går så vidt som til at stemme imod 
lovforslaget, selv om man er uenig i en 
enkelthed, omend en betydningsfuld en- 
kelthed, og altså skal overvinde betænke- 
ligheder, der betyder noget for én. Jeg 
sætter megen pris på, at lovforslaget i hvert 
fald ikke mødes med direkte modstand i 
salen. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 117 stemmer mod 1; 33 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring i, lov om, omnibus- og fragtmandskørsel 
med motorkøretøjer [af Arne Larsen m. H.]. 

(Anden behandling a f  lovforslaget (nr. 
137) findes i tidenden sp. 5758). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Arne 
La,rsen): Siden anden behandling af det- 
te lovforslag har udvalget i dag modtaget 
en henvendelse fra Landsforeningen: Dan- 
marks Bilruter, som gør opmærksom på, at 
den trafikale udvikling ikke mindst i storby- 
områderne har medført, at kravet om in- 
vestering i moderne omnibusser, værksteds- 
og garageanlæg stadig bliver større, og at 
den private koncessionshaver ikke på for- 
svarlig måde kan foretage de nødvendige 
investeringer uden at have sikkerhed for, at 
hans koncession fornys i len rimelig tids- 
periode; der står i forhold til investeringer- 
nes art og omfang. Landsforeningen peger 
endvidere på, at der burde skabes sikkerhed 
for, at den private koncessionshaver ikke 
blev udsat for stor økonomisk risiko ved, en 
omlægning eller inddragning af hans kon- 
cession. Eventuel ny koncessionshaver bør 
således have pligt til at overtage den tid- 
ligere koncessionshavers materiel t i l  den 
pris, som en sagkyndig vurdering måtte kom- 
me til, Landsforeningen skal derfor tillade , 
sig at henstille til folketingsudvalget, at det 
understreger, at forudsætningen for æn- 
dringen a.f loven er, at der tages behørige 
hensyn til de private koncessionshavere, 
såfremt trafikudvalget i de nye storkøben- 
havnske områder foretager ændringer i de 
bestående private koncessionsforhold, der 
kommer disse til skade. Jeg, tror, jeg kan 
sige, at vi er helt enige i, at der bør tages 
behørige hensyn til disse forhold, og at såvel 
det nynedsatte trafikudvalg som ministeriet 
vil være opmærksom på disse problemer. : 

I øvrigt indstilles lovforslaget til endelig 
vedtagelse. 

Hermed, sluttede forhandlingen. 


